
Deeper understanding 1 of 3, What day, what He wrote.  

Înțelegerea profundă 1 din 3, Ce zi, ce a scris El.  

Bună ziua tuturor, 

Aceasta este o serie amuzantă despre versete și pasaje pe care credeai că le-ai 

înțeles, dar poate nu le-ai înțeles în context. Atunci când sunt puse în cultura 

iudaismului din primul secol, apare un înțeles cu totul nou.  

Aceasta este ziua pe care a făcut-o Domnul; Psalmul 118:24 

L-am cunoscut pe Tatăl și pe Domnul în anii 1970, iar "Aceasta este ziua pe care a 

făcut-o Domnul", era un cântec popular pe atunci.  

Pe lângă faptul că l-am cântat, l-am auzit și spus atunci când ceva nu merge bine: "Oh, 

bine, aceasta este ziua pe care a făcut-o Domnul, mă voi bucura și mă voi veseli în ea 

(oricum)". 

Contextul versetului este Psalmul 118, un psalm profetic despre Mesia. În v17, El 

spune; "Nu voi muri, ci voi trăi și voi vesti lucrările Domnului". 

Apoi în v22-24: "Piatra pe care au refuzat-o zidarii a devenit piatra unghiulară. Aceasta 

este lucrarea Domnului; este minunată în ochii noștri. Aceasta este ziua pe care a făcut-

o Domnul, ne vom bucura și ne vom veseli în ea. Mântuiește acum, te rog, Doamne! 

Doamne, te rog, trimite acum prosperitate (să fie și pentru noi un succes). 

Binecuvântat este cel ce vine în numele Domnului..."... 

Acest pasaj din Psalmul 118, 22-26 este citat în Marcu 11, 8-10 în ceea ce numim 

Duminica Floriilor. Este momentul în care oamenii și-au așezat hainele și ramurile de-a 

lungul drumului întâmpinându-l pe Regele lor în oraș. Expresia din Psalmul 118: 25, 

"Mântuiește acum te rog" este un singur cuvânt în aramaică: Hosanna. (Literalmente, 

"salvează-mă, te rog!"). 

În toți acești ani, cântând și spunând "osanna", știați că înseamnă "Salvează-mă acum 

te implor" sau "Salvează-mă acum (urgent) te rog"?  

În timp ce Isus intra în oraș în acea Duminică a Floriilor, oamenii citeau Psalmul 118: 

"Salvează-ne acum te rugăm, Salvează-ne acum te rugăm, Trimite mântuirea, să fie și 

ea și noi un succes (în aceasta)! Binecuvântat este Cel ce vine în numele Domnului!".  

Contextul este despre Domnul care se îndreaptă spre moartea Sa pentru noi. ACEEA 

este ziua pe care Domnul a făcut-o, pentru noi, pentru ca noi să fim binecuvântați în 

toate domeniile. În context, nu se vorbește despre orice zi din timpul nostru, ci despre 



ACEASTĂ zi în care Domnul S-a dus la moarte pentru noi și a devenit piatra de temelie 

a mântuirii. Aceasta este ziua pe care a făcut-o Domnul, iar noi ne vom bucura și ne 

vom veseli în ea.  

Nu vă simțiți prost dacă aveți una dintre acele zile în care ridicați din umeri și spuneți: 

"Oh, bine, aceasta este ziua pe care a făcut-o Domnul și mă voi bucura și mă voi veseli 

în ea" - și asta funcționează.  

Dar contextul este cel care adaugă profunzime, și anume că oamenii din Marcu 11:9-10 

strigau, implorau, pentru mântuirea lor. Problema a fost că aceasta nu a venit așa cum 

se așteptau ei. Ei se așteptau ca Isus să-și folosească puterea Sa miraculoasă pentru 

a-i da afară pe romani și pentru a face din nou Israelul măreț. Când acest lucru nu s-a 

întâmplat, s-au întors împotriva Lui și L-au răstignit. 

Ce a scris în țărână 

Ioan 7:2 ne spune că sărbătoarea Corturilor era aproape. Este ultima dintre sărbătorile 

pe care Dumnezeu le-a dat lui Israel și Îl sărbătorește pe Dumnezeu trăind cu omul. Ea 

va fi sărbătorită anual în Mileniu, deoarece Isus va trăi cu omenirea ca Rege al 

pământului. Zaharia 14: 16-20 

Sărbătoarea Tabernacolelor are un alt nume, "Sărbătoarea apelor vii" și implica o 

ceremonie de "extragere a apei" numită "Apele vii".  

În timpul acestei sărbători, în ultima zi a sărbătorii, Isus s-a ridicat în picioare și a strigat 

v37 spune: "Dacă însetează cineva, să vină la Mine și să bea. Cel ce crede în Mine, 

așa cum spune Scriptura, va avea apă vie care îi va curge din pântece. Prin aceasta El 

vorbea despre Duhul Sfânt, pe care cei care cred în El îl vor primi mai târziu. Căci 

Duhul Sfânt nu fusese încă dat omului, deoarece El nu fusese încă glorificat)". 

Capitolul 8:1-2 ne spune că în dimineața următoare...  

...a doua zi după sărbătoarea de 7 zile, ziua a 8-a, este ziua în care Isus a întâlnit-o pe 

femeia prinsă în flagrant delict de adulter.  

Semnificația faptului că a fost ziua de după sărbătoare este că aceasta a fost numită 

"ziua a 8-a" și este sărbătorită până în zilele noastre. Se numește 'shemini atzeret'. 

Shemini înseamnă 'a opta', iar 'atzeret' înseamnă 'a închide sau a face o pauză'. Ziua a 

8-a era cunoscută sub numele de 'celebrarea Cuvântului'. Se citeau pentru ultima oară 

pasajele care fuseseră citite pe parcursul întregii săptămâni.  

Legea orală a adulterului cerea ca atât bărbatul, cât și femeia să fie aduși la templu, la 

Poarta Nicanor (partea de est a orașului, care ducea la 'curtea femeilor'), pentru a se 



stabili dacă într-adevăr a avut loc adulterul. Ei au făcut acest lucru pentru a-L putea 

testa pe Isus. 

Din punct de vedere tehnic,  

ar fi trebuit să aducă bărbatul și femeia la templu la un preot pentru a fi acuzați. 

Trebuiau să existe și doi martori oculari. Apoi, preotul ar fi scris în țărână, pe podea, 

păcatele comise cu numele celor acuzați, în timp ce acuzatorii lor le enumerau păcatele 

unul câte unul.  

Cel mai probabil, urmând obiceiul din acea vreme, dar cu o întorsătură, Isus nu scria 

numele și păcatele femeii, ci păcatele și numele bărbaților care stăteau acolo și o 

acuzau.   

Obiceiul se baza pe Ieremia 17:13: "Doamne, speranța lui Israel, toți cei ce Te părăsesc 

vor fi rușinați, și cei ce s-au depărtat de Tine vor avea numele lor scrise în țărâna 

pământului, pentru că au respins Izvorul apelor vii". 

Eu personal cred  

Isus le scria numele (și păcatele) pe pământ, pentru că au fost condamnați și au plecat 

Ioan 8: 9 ne spune, mai întâi cel mai bătrân, apoi cel mai tânăr. Având în vedere că cei 

mai bătrâni ar fi avut cea mai mare experiență și ar fi auzit Ieremia 17:13 citită la festival 

timp de zeci de ani, pare rezonabil.  

De ce scris în țărână? Pentru că praful reprezenta natura temporară a păcatului în fața 

unui Dumnezeu iubitor și milostiv, care, cu o singură cerere de iertare, ar fi șters păcatul 

așa cum un om ar fi șters praful cu o ștergere a mâinii.  

Bărbații ar fi putut cere iertare, dar au plecat. Femeia a fost iertată, dar i s-a poruncit să 

rupă relația cu bărbatul: "Du-te și nu mai păcătui". Țărâna a fost ștearsă. Ce lecție a 

văzut femeia aceea! Ce lecție pentru bărbați!  

Sunt atât de multe de contemplat în aceste 2 exemple, încât mă voi opri aici. Mai multe 

săptămâna viitoare, până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 

http://www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 

 

Deeper understanding 2 of 3, Why Peter walked, Standing up.  

Înțelegerea profundă 2 din 3, De ce a mers Petru, În picioare.  

mailto:cwowi@aol.com


 

Bună ziua tuturor, 

Încă câteva pasaje amuzante astăzi, care, atunci când sunt puse în context, oferă un 

înțeles mai profund.  

De ce a mers Petru 

Faptul că Iisus a mers pe apă este consemnat în 3 evanghelii: Matei 14: 22-34, Marcu 

6: 45-53 și Ioan 6: 15-21.  

În majoritatea traducerilor, schimbul cheie dintre Isus și Petru, așa cum se vede în v26-

29, îi imaginează pe ucenici speriați că văd o fantomă care merge pe apă spre ei. Apoi 

Iisus le spune: "Eu sunt, nu vă temeți", la care Petru răspunde ceva de genul: "Dacă 

chiar Tu ești, poruncește-mi să merg pe apă până la tine". 

Dar nu asta s-a spus. 

Greaca (și Biblia Amplificată) scoate în evidență că schimbul a fost acesta: "Fă-ți curaj. 

EU SUNT. Acum nu vă mai temeți". "Doamne, dacă ești, atunci poruncește-mi să merg 

pe apă până la Tine".  

Asta schimbă totul. Poate că inițial teama lor a fost că vedeau o apariție fantomatică, 

dar când Isus a spus: "EU SUNT, acum nu vă mai temeți", a confirmat atât că era Isus, 

cât și a afirmat Cine era El cu adevărat.  

Când a spus că El este EU SUNT, mintea lor s-ar fi dus imediat la tufișul arzând și la 

Moise din Exodul 3: 14-15. Când Moise a întrebat cine vorbea cu El, Domnul a răspuns: 

"Eu sunt cel ce sunt îți vorbește".  

De asemenea, Isus a pretins că este EU SUNT în Ioan 8: 58: "Adevărat, adevărat vă 

spun. Înainte ca Avraam să fie, EU SUNT". Îl vedem afirmând din nou această afirmație 

la arestarea Sa, pentru a arăta că Se lăsa arestat, în Ioan 18: 5-6:  

"Pe cine căutați?" "Pe Isus din Nazaret". "Și Isus le-a răspuns: "EU SUNT....și după ce 

a spus "EU SUNT", îndată s-au dat înapoi și au căzut la pământ".  

În plus, în Ioan 6:21 se spune: "Atunci L-au primit de bunăvoie în corabie și îndată 

corabia a ajuns la țărmul unde se duceau". Cu alte cuvinte, Isus a transportat barca cu 

ei în ea aproximativ 2-3 mile peste lac (5 km). 

Rezumatul este că El nu doar îi liniștea, ci le spunea că El este Marele EU SUNT care i-

a vorbit lui Moise din tufișul aprins. Nu este de mirare că 2 capitole mai târziu, în Matei 



16:16, când Isus a întrebat cine cred ei că este El, Petru a izbucnit: "Tu ești Hristosul, 

Fiul Dumnezeului celui viu!". 

În picioare 

Întregul episod din Faptele Apostolilor 7 se referă la apărarea lui Steven în fața liderilor 

evrei. Învățăm câteva lucruri din apărarea sa. El face 2 afirmații principale care sunt 

acceptate ca fiind adevărate, cunoscute de acuzatorii săi, dar care sunt noi pentru noi. 

Deși nu ele sunt punctul nostru de interes.  

Prima este în 7:2-3 când spune că Domnul i s-a arătat lui Avraam pentru a-i spune să-și 

părăsească patria. Geneza 12:1 nu spune că i s-a arătat, ci doar că Domnul i-a spus să 

plece. Steven adaugă acest detaliu important, care, din nou, era de notorietate pe 

atunci.  

Al doilea este în 7: 22-25, unde aflăm că Moise a știut că este eliberatorul lui Dumnezeu 

când avea 40 de ani. Majoritatea creștinilor cred că revelația a venit când avea 80 de 

ani, la tufișul aprins, dar nu este așa.  

Steven spune în v25 că Moise l-a ucis pe egiptean (când avea 40 de ani) "Căci el 

presupunea că frații lui ar fi înțeles cum că Dumnezeu, prin mâna lui, îi va izbăvi. Dar ei 

nu au înțeles". 

Predau adesea acest lucru pe tema de a fi condus de Domnul.  

Moise a avut revelația, dar, datorită educației și experienței sale, a încercat să-L ajute 

pe Dumnezeu să Își împlinească promisiunea. L-a ucis pe egiptean crezând că va 

începe un război civil, iar el era capabil de asta datorită educației și experienței sale 

militare. Această greșeală de a încerca să-l "ajute" pe Dumnezeu l-a costat pe Moise 40 

de ani de viață în pustiu înainte de a vedea tufișul aprins; o treime din viața sa. 

Rugul aprins i-a spus doar momentul și modul în care se va face. Nu prin experiența și 

războiul lui Moise, ci prin puterea miraculoasă a lui Dumnezeu. Asta va predica, așa 

cum se spune.  

 

Dar interesul nostru se află la sfârșitul capitolului, în vs. 54-60.  

Steve a făcut o istorie a poporului evreu, 2 puncte pe care tocmai le-am abordat.  

Ceea ce i-a pecetluit soarta a fost v56: "Și (Steven) a zis: "Iată, văd pe Fiul omului stând 

la dreapta lui Dumnezeu"." Abia atunci s-au năpustit asupra lui, l-au scos din cetate și l-

au omorât cu pietre. Îi vedem inima lui bună în v60 cerându-i Tatălui să-i ierte de 

păcatul uciderii lui, iar apoi a murit. Primul martir. 



De ce această grabă bruscă spre execuție?  

Steven a spus că L-a văzut pe Fiul Omului stând - în picioare - la dreapta lui 

Dumnezeu. Acest lucru ne scapă din cauza timpului și a necunoașterii iudaismului din 

primul secol. Dar ei credeau că Dumnezeu stă în picioare atunci când îi judecă pe 

oameni.  

Se bazează pe Isaia 3: 13: "Domnul stă în picioare ca să pledeze (acuză, se ceartă) și 

stă în picioare ca să judece poporul".  

L-a văzut pe Isus stând alături de Dumnezeu Tatăl - stând în picioare pentru a-i judeca 

pe acuzatorii lui Steven. Isus stătea în picioare, așteptând să vadă ce va face Steven. 

Va dori el să dea socoteală pentru păcatul lor de a-l fi ucis, sau le va cere să le fie iertat 

păcatul? Isus stătea în picioare pentru a judeca. Așteptând. 

Steven a stat în fața liderilor, acuzat de erezie, dar când a spus că, de fapt, ei erau 

judecați de Domnul, a fost prea mult pentru ei - și l-au executat. 

Ceea ce este uimitor este că atunci când Steven a întrebat:  

"Doamne (spunând celui care stătea în picioare), nu le pune în cârcă acest păcat", 

Domnul ar fi acordat această iertare și s-ar fi așezat la loc. Nu ar fi urmat nicio judecată, 

cel puțin nu pentru acel moment. Căci în loc de judecată, Steven a cerut iertare.  

Isus s-a ridicat în picioare, gata să îi judece dacă Steven dorea ca ei să fie trași la 

răspundere. Dacă ar fi tăcut, așa ar fi fost. Dar el a luat cuvântul și a cerut iertare pentru 

acel păcat - nu pentru mântuirea lor, doar pentru acel păcat. Pavel I-a cerut Domnului 

să-i ierte pe prietenii săi care se temeau să apară la tribunal alături de el. (II Timotei 4: 

16). 

Din nou, multă profunzime în fiecare dintre acestea. Le voi încheia săptămâna viitoare, 

până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 

http://www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 

 

Deeper Understanding 3 of 3, law of the trespass 

Înțelegerea profundă 3 din 3, legea fărădelegii, Gânduri 

săptămânale 

http://www.cwowi.org/
mailto:cwowi@aol.com


 

Bună ziua tuturor, 

Poate că cea mai mare eroare doctrinară din cultura creștină de astăzi se învârte în 

jurul conceptului de iertare. Ceea ce Isus a învățat în contextul culturii iudaice și al legii 

Vechiului Testament este complet răstălmăcit de biserica modernă.   

Pavel a afirmat în Efeseni 2:1: "Și pe voi, care erați morți în greșeli și păcate, v-a făcut 

vii". Fărădelegi ȘI păcate. Nu sunt același lucru. 

O încălcare a drepturilor este un păcat al unei persoane împotriva alteia. Este 

orizontală, de la persoană la persoană, și se referă la prejudiciu. Un păcat este 

împotriva lui Dumnezeu, este vertical și se referă la vinovăție.  

Cererea noastră interioară de dreptate este construită în jurul prejudiciului. Ei au greșit, 

vrem să fie prinși. Vrem să-i tragem la răspundere. Cultura Bisericii spune "iartă-i", ceea 

ce rezolvă problema vinovăției, dar nu se ocupă de rana pe care ne-au provocat-o. 

Acesta este conflictul nostru. Vom ierta, dar vrem să ne cerem scuze. Vrem ca ei să 

recunoască ceea ce au făcut. Vrem ca ei să îndrepte lucrurile.  

Cererea noastră interioară de dreptate este în acord cu Legea încălcării. Tot ceea ce 

Isus și Pavel au învățat pe această temă se bazează pe Legea fărădelegii. 

Legea privind încălcarea proprietății: Leviticul 6: 1-7  

"Dacă cineva este necredincios față de Domnul, făcând o fărădelege față de aproapele 

său cu ceva ce i-a fost încredințat, sau cu ceva lăsat în grija sa, sau cu ceva furat, sau 

dacă își înșală aproapele, sau dacă găsește ceva pierdut și apoi minte în legătură cu 

acest lucru sau nu îl înapoiază. Dacă păcătuiesc în aceste moduri și își dau seama de 

vina lor...  

"Ei trebuie să restituie ceea ce au furat sau au obținut prin înșelăciune sau minciună. Ei 

trebuie să returneze vecinului lor bunul pierdut pe care l-au găsit, iar în orice lucru de 

acest fel despre care au mințit sau pe care l-au făcut vecinului lor, ȘI să adauge 20% 

din valoare atunci când îl returnează persoanei căreia i-au încălcat proprietatea. 

"Apoi ei (împreună cu cealaltă persoană) vor duce toate acestea la preot, care va face o 

jertfă pentru ei, și vor fi iertați de aceste fărădelegi." 

 

Observați că ei trebuie să se împace cu persoana împotriva căreia au încălcat 

legea ÎNAINTE de a fi iertați de Dumnezeu pentru acea încălcare.  



Acest lucru nu amenință mântuirea lor, deoarece legea este specifică pentru fiecare 

abatere în parte. Înseamnă că, dacă păstrează ceea ce a fost furat, sau dacă nu 

recunosc niciodată în fața persoanei că au mințit în legătură cu ceva, sau orice altă 

fărădelege, și nu se împacă niciodată recunoscând fărădelegea, atunci când vor sta în 

fața Domnului vor fi trași la răspundere.  

Victima îi poate ierta, dar ei nu au făcut ceea ce este corect pentru a fi iertați de 

Dumnezeu, și anume să-și ceară scuze față de persoana căreia i-au încălcat din nou 

proprietatea. Pentru acea abatere vor fi trași la răspundere de El. 

Cum arată acest lucru în timpurile moderne? 

Cum adăugați 20% de interes în zilele noastre? Pe vremea lor, dacă cineva găsea o 

haină de piele pierdută care valora 500 de dolari, trebuia să returneze haina și să 

adauge 20% sau 100 de dolari, și să dea persoanei căreia i-a încălcat drepturile cei 100 

de dolari și haina, apoi să meargă la preot pentru a primi iertarea lui Dumnezeu.  

Astăzi, dacă am încălcat proprietatea cuiva și am dori să reparăm situația, ne-am cere 

scuze, apoi acel "20%" ar putea fi invitarea la prânz sau întâlnirea la un ceai sau o 

cafea pe care o plătești. Ar putea fi trimiterea unei felicitări sau a unui bilet după ce v-ați 

împăcat, doar pentru a fi siguri că totul este din nou în regulă între voi. Acei 20% ar 

însemna să faceți ceva doar pentru a vă asigura că sunteți din nou în regulă. 

DAR....Dacă o persoană păstrează haina găsită în loc să o returneze, ea devine 

vinovată de păcatul de furt în fața lui Dumnezeu. Nu vor merge în iad, dar vor fi trași la 

răspundere pentru furt.   

Isus a vorbit despre Legea fărădelegii în Matei 5: 25-26: "Înțelege-te repede cu 

potrivnicul tău (persoana împotriva căreia ai încălcat legea), cât timp ești pe drum cu 

ea. Altfel, s-ar putea să te predea judecătorului, care te va da pe mâna ofițerului și de 

acolo la închisoare. Îți spun adevărul, nu vei ieși de acolo până nu vei plăti fiecare bănuț 

pe care îl datorezi."  

Creștinii au înțeles greșit acest lucru de ani de zile, crezând că este vorba despre rai 

sau iad. Nu este așa. Este pur și simplu un îndemn de a te împăca cu persoana pe care 

ai încălcat-o, căci dacă nu o faci, vei fi acuzat de furt, vei fi amendat cu 20% și trimis la 

închisoare. Acesta era obiceiul în acea zi.  

Pasajul mai amplu se referă la mânia fără motiv și la "lasă darul tău la altar și du-te și 

împacă-te cu fratele tău". Este vorba despre a fi dispus să îndrepți lucrurile atunci când 

ai încălcat pe cineva. 

Acesta este cel mare 



Marcu 11: 25-26: "Și când stați în picioare rugându-vă, iertați, dacă aveți ceva împotriva 

altuia, pentru ca Tatăl vostru care este în ceruri să vă ierte greșelile voastre. Dar dacă 

nu iertați (greșelile lor față de voi), nici Tatăl vostru care este în ceruri nu vă va ierta 

greșelile voastre." 

Aici nu este vorba de rai sau iad, ci de Legea fărădelegii. În primul rând, iertarea este o 

decizie, nu o emoție. Este o decizie de a ierta acea persoană care ne-a rănit. Nu trebuie 

să vă simțiți bine în legătură cu ei sau cu ceea ce s-a întâmplat pentru că ați fost rănit. 

Ei rămân vinovați în fața lui Dumnezeu dacă nu vin la tine și nu se împacă. 

Acestea fiind spuse, atât Iisus, cât și Steven i-au cerut Tatălui să NU-i acuze pe 

călăii lor că au comis o infracțiune, ucigându-i pe fiecare dintre ei. Noi avem 

această opțiune de a cere Tatălui să-i ierte oricum, chiar dacă ei nu dau socoteală 

pentru prejudiciul pe care ni l-au făcut și nu caută împăcarea.  

Isus a spus la Învierea Sa: "Oricâte păcate veți ierta, vor fi iertate. Oricare păcat pe care 

îl rețineți, este reținut". Ni s-a dat autoritatea de a ne folosi de numele Lui împotriva 

demonilor, de a ne folosi de numele Lui pentru a pune mâinile pe cei bolnavi. Putem 

veni în fața Tatălui în numele Său pentru a cere îndurare și har pentru a ajuta la vreme 

de nevoie. Putem, de asemenea, să Îi cerem Tatălui să ierte greșeala unei persoane 

chiar dacă nu se împacă mai întâi cu noi și să adăugăm acel 20%. SAU... Îi putem cere 

să se ocupe de ei.  

Pavel în II Timotei 4: 14-16: În v16 spune că atunci când a fost acuzat pentru prima 

dată la tribunalul roman niciunul dintre prietenii săi nu a mers cu el la tribunal și a spus 

"Mă rog lui Dumnezeu să nu li se pună în cârcă".  

Dar chiar înainte, în v14, el a scris următoarele: "Alexandru Cuptor mi-a făcut mult rău. 

Domnul îl va răsplăti după ceea ce a făcut". 

În cazul lui Alexandru Cuprarul, Pavel a ales să nu-l elibereze de prejudiciul pe care i 

l-a făcut lui Pavel. Sunt sigur că Pavel i-a iertat vina, dar nu l-a eliberat de răul pe care i 

l-a făcut lui Pavel. Pavel a ales să-L lase pe Domnul să se ocupe de el. Asta însemna 

că, dacă Alexandru nu se va pocăi niciodată, va sta în fața Domnului pentru a da 

socoteală cu privire la acel rău despre care a scris Pavel.  

 

Sunt unii oameni care nu vor să își ceară scuze pentru răul pe care ni l-au făcut, iar noi 

îi iertăm pe verticală, dar vrem ca ei să se confrunte cu consecințele faptei lor. Asta a 

făcut Pavel - să-L lase pe Domnul să se ocupe de Alexandru Cuprarl Asta nu înseamnă 

neiertare. Este a-i ierta pe verticală, dar pentru că nu vor să facă ceea ce este corect pe 

orizontală, îi lăsăm în mâinile Domnului și ne vedem de treburile noastre.  



Săptămâna viitoare o continuare: Lucrul prin emoții (rana) atunci când ierți pe cineva. 

Până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 

http://www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 
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